

## EVIDENCE

(Recorded by Electronic Apparatus)

Tuesday, January 16, 1973.

• 0938

[Texte]

**The Chairman:** Order. I now see a quorum and I would like to present the Second Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure.

(See Minutes of Proceedings)

Are there any comments? If not, would someone move that the Second Report of the Subcommittee on Agenda and Procedure be adopted as read?

**Mr. Mather:** I so move.

Motion agreed to.

**The Chairman:** We will resume consideration of Vote 5a of the Treasury Board on page 52 of your Blue Book.

• 0940

Government Contingencies and Centrally Financed Programs—\$60,000,000.

When we completed our first sitting with the Treasury Board, my list indicated five members who would like to ask questions. They were in this order: Basford, Forrester, Alexander, Comtois and Reilly. As Mr. Basford is not here, I will yield the floor to Mr. Forrester.

**Mr. Forrester:** I wonder, Mr. Chairman, how far afield you are going to let us go. Perhaps I could start out without any comments and go into some of the details as to what is going to happen to this: I think I called it at the last sitting, verified petty cash fund. I am wondering if the Minister can give us some information about raises in the public service during the past year. Are you equipped this morning, Minister, to deal with that?

**Hon. C. M. Drury (President of Treasury Board):** Not in any particular detail, Mr. Chairman. As I recollect the signed collective agreement provided for an average pay increase of 5.9 per cent, but this is, as I say, from memory.

**Mr. Forrester:** I gather that is correct; I have it in front of me in one of the recent newspapers. It was that area I was concerned with: the percentage of increase in pay to those employed in the public service who are not included in the collective bargaining process. What percentage roughly would that have been? The executive and other categories?

**Mr. Drury:** I cannot answer that. I will have to ask to find out what it is.

**Mr. Forrester:** Perhaps my questions, in a sense, are a little detailed. Are we going to have an opportunity at any point to ask detailed questions under this particular vote? Will there be another opportunity for you to return?

**Mr. Drury:** If there is time, Mr. Chairman, I would be glad to. It is not my time as much as the urgency of completing committee and House considerations of this item before February 8.

## TÉMOIGNAGES

(Enregistrement électronique)

Le mardi 16 janvier 1973

[Interprétation]

**Le président:** A l'ordre. Nous avons atteint le quorum et je voudrais présenter le deuxième rapport du sous-comité du programme et de la procédure.

(Voir le procès-verbal)

Y a-t-il des commentaires? Sinon, aurait-on l'obligeance de proposer que le deuxième rapport du sous-comité du programme et de la procédure soit adopté tel quel?

**M. Mather:** Je propose cette motion.

La motion est adoptée.

**Le président:** Nous allons reprendre l'étude du crédit 5a du Conseil du Trésor à la page 52 de votre livre bleu.

Programme des éventualités du gouvernement et programmes financés par l'administration centrale—\$60,000,000

Quand a pris fin notre première séance avec le Conseil du Trésor, ma liste portait les noms de cinq députés qui voulaient poser des questions. C'était dans l'ordre suivant: MM. Basford, Forrester, Alexander, Comtois et Reilly. M. Basford n'étant pas ici, je passe la parole à M. Forrester.

**M. Forrester:** Je me demande, monsieur le président, jusqu'où vous nous laisserez aller. Sans plus de commentaires, je pourrais peut-être demander des détails sur ce qui arrivera à cette petite caisse courante vérifiée, comme je l'ai appelée, je crois, à la dernière séance. Le ministre peut-il nous donner des indications sur les relèvements de traitement accordés aux fonctionnaires l'année dernière. Avez-vous ce qu'il faut pour nous en parler ce matin, monsieur le ministre?

**L'hon. C. M. Drury (président du Conseil du Trésor):** Je ne peux entrer dans le détail, monsieur le président. Si ma mémoire est bonne, les conventions collectives qui ont été signées comportent en moyenne une augmentation de 5.9%, mais je dis cela de mémoire, je le répète.

**M. Forrester:** Je suppose que c'est exact. J'ai devant moi, paru dans un journal récent, quelque chose sur le secteur qui m'intéressait: l'augmentation procentuelle des traitements des fonctionnaires qui n'entrent pas dans le processus de la négociation collective. Quel est approximativement ce pourcentage? Je parle des cadres et autres catégories?

**L'hon. M. Drury:** Je ne peux pas vous répondre. Il faudra que je me renseigne.

**M. Forrester:** Peut-être que mes questions, en un sens, sont un peu trop poussées. Aurons-nous la possibilité de poser, à un moment ou l'autre, des questions circonstanciées sur ce crédit en particulier? Aurez-vous l'occasion de revenir ici?

**L'hon. M. Drury:** Si le temps me le permet, monsieur le président, je serai heureux de le faire. Il ne s'agit pas tant de mon temps que de la nécessité de terminer les délibérations du Comité et de la Chambre sur ce crédit avant le 8 février.